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INTERVIEW

Regelmatig valt tegenwoordig in de Apeldoornse politiek de term ”Nieuw-voor-
Oud”. Wat houdt dat precies in en wat zijn de concrete gevolgen? Wethouder van 

financiën Henk van den Berge en fractievoorzitter Jan Kloosterman geven een 
toelichting.

Apeldoorn moet bezuinigen en investeren

en korte definitie van Nieuw-voor-Oud blijkt nog niet zo 
eenvoudig. En dus zoeken beide SGP’ers het vooral in 

een omschrijving.

Jan: „Je kunt natuurlijk voortdurend nieuwe plannen maken 
als gemeentebestuurder. Maar je moet je op een gegeven 
ogenblik ook afvragen of 
dat allemaal financieel 
nog uit kan. Of zijn er 
nog oude regelingen 
die al achterhaald 
zijn, maar nog wel in 
de begroting zitten? In 
tijden van schaarste 
–zeker als je jaren ziet 
aankomen met minder 
financiële ruimte– is 
het goed om een en 
ander kritisch tegen het 
licht te houden. Moeten 
we blijven we doen wat 
we altijd deden; dat 
is kort gezegd Nieuw-
voor-Oud.”

Henk: „Ik wil het nog 
even iets preciezer stel-
len. Enerzijds hebben 
we heel grote ambities, 
die veel geld kosten, denk aan woningbouw, energietran-
sitie en armoedebeleid. Maar daar staat tegenover dat 
Apeldoorn –en heel veel andere gemeenten– vanaf 2026 te 
maken krijgen met een forse daling van de inkomsten van 
het Rijk en daardoor flink in de rode cijfers terechtkomen. 
Daarom was eind vorig jaar al afgesproken dat Nieuw-voor-
Oud moet leiden tot een besparing van ongeveer 15 miljoen 
euro.”  

Waar moet dat geld vandaan komen?
Henk: „Er is een groslijst gemaakt van bijna honderd be-
zuinigingsvoorstellen voor een bedrag van circa 29 miljoen 
euro. Hieruit heeft het college een evenwichtig ombuigings-
pakket opgesteld voor een bedrag van 16 miljoen. Overigens 
komt ongeveer 10 miljoen uit maatregelen die de burger niet 
direct raken. De gemeenteraad moet zich begin juli hierover 
uitspreken, maar kan daarbij andere keuzes maken.”

En de rest van die 16 miljoen?
Jan: „Je kunt bijvoorbeeld denken aan een voorstel dat er nu 
ligt om het onderhoudsniveau van de openbare ruimte op 
twee plaatsen iets naar beneden bij te stellen. Dus bij wijze 
van spreken minder vaak de bezemwagen erdoor. Heel con-
creet speelt dat voor bijvoorbeeld de binnenstad. Een ander 

voorstel is dat elektrische auto’s niet meer gratis hun accu 
kunnen laden in gemeentelijke parkeergarages en minder 
geld voor evenementen.”

Tot nu toe klinkt Nieuw-voor-Oud vooral als bezuinigingen…
Henk: „Door bezuinigingen van het Rijk op de gemeenten is 
dat nodig. Weliswaar heeft het demissionaire kabinet-Rutte 
besloten dat deze iets worden teruggedraaid, maar nog 
altijd krijgen de gemeenten vanaf 2026 jaarlijks ongeveer 2 
miljard euro minder. Voor Apeldoorn gaat het dan om circa 
20 miljoen. Daar komt bij dat de plannen van het nieuwe 
kabinet niet tot een verbetering leiden. Hierdoor zit onze 
gemeente inclusief de bezuiniging van 16 miljoen vanaf 
2026 nog steeds met miljoenen verlies. Een tweede ombui-
gingsronde is nodig. Deze is overigens ook nodig om geld te 
reserveren voor belangrijke investeringen. Dus voor nieuw 
beleid.”

E
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Jan: „Het is lang geleden dat er in Apeldoorn een coalitie is geweest die zo 
ambitieus was, zoveel concrete plannen had. Dat kun je gewoon objectief vast-
stellen. Dat is het nieuwe beleid waar Henk het over heeft. Daarvoor moeten 
we enerzijds financiële ruimte vinden, maar moeten we anderzijds ook kritisch 
zijn op wat we deden. Moeten we altijd maar plannen blijven stapelen? Als we 
kunnen schrappen in het oude, krijgen we ruimte voor nieuw beleid.” Daarbij 
benadrukken de beide SGP’ers dat zij bij het nieuwe beleid sterk letten op 
Bijbelse uitgangspunten als veiligheid, naastenliefde, rentmeesterschap en 
duurzaamheid.

Wat valt er zoal onder dat nieuwe beleid?
Jan: „Er zijn vele voorbeelden. Apeldoorn moet de komende periode ruim 
12.000 woningen bouwen, de energietransitie zoals een warmtenet in Kerscho-
ten kost miljoenen en we moeten nieuwe bedrijventerreinen aanleggen. Maar 
ook zaken die te maken hebben met het sociale vangnet voor mensen met een 
(te) kleine beurs dat wij graag in Apeldoorn willen hebben. Zorg voor jongeren 
en ouderen en onderwijs zijn eveneens speerpunten. Maar dat kost veel geld.”

En wie gaat dat betalen?
Jan: ,,De afspraak in de coalitie is dat de onroerendzaakbelasting niet extra 
wordt verhoogd. Voor de inwoners willen we geen hogere kosten. Voor de SGP 
is dat een belangrijk punt.” Henk: „Het Rijk wil dat we als gemeenten die grote 
opgaven als woningbouw, energietransitie, de aanpak van armoede en het 
terugdringen van de jeugdzorg doen. En wij voelen ons daar ook verantwoorde-
lijk voor, maar dan moet de landelijke overheid daar wel voldoende geld voor 
beschikbaar stellen. We hebben als gemeenten veel taken gekregen, maar dan 
moeten ze ons ook de knaken geven. Daarom vinden er nog steeds stevige on-
derhandelingen met het Rijk plaats. Hopelijk komt er meer geld beschikbaar.

Begin juli moet de raad zich uitspreken over Nieuw-voor-Oud en de financiële 
perspectieven. Vervolgens moet het college in september deze samen met de 
voorstellen voor nieuw beleid op een rij zetten in de nieuwe meerjarenbegro-
ting voor de jaren 2025-2028. Er moet een solide begroting komen met een 
evenwichtig pakket aan voorstellen, waarover de raad in november een besluit 
kan nemen.”

Richard Donk

 

advertentie

Vertrouwd verzorgd

Wij verzorgen begrafenissen (geen crematies)
in alle plaatsen op de Veluwe en omliggende gebieden.

Woorden doen ertoe in de politiek. Kleu-
ren trouwens ook. De SGP in Apeldoorn 
is oranje en groen. We hebben al ruim 
100 jaar een eigen kleur in het politieke 
landschap. De groene kant ligt in Apel-
doorn voor de hand, gezien de schitte-
rende natuur in onze gemeente.

Toch is daar niet alles mee gezegd. De 
SGP zet zich in voor Bijbels rentmeester-
schap. Dat betekent bijvoorbeeld dat 
we plannen voor deelmobiliteit positief 
tegemoet treden. Duurzame opwekking 
van energie vinden we belangrijk. Zuinig 
zijn op landbouwgrond is ook belangrijk. 
We houden daarbij altijd oog voor de 
haalbaarheid van plannen. Groen zijn 
betekent ook dat we zuinig zijn op onze 
flora en fauna en deze beschermen waar 
nodig. Groen is niet iets voor linkse poli-
tiek, maar hoort bij Bijbels genormeerde 
politiek.

Recent hebben we een bomennota vast-
gesteld. Namens onze fractie verwoord-
de Henk van de Weerd onze motivatie 
op een mooie manier: „We dienen het 
royale en groene karakter van Apeldoorn 
te koesteren. (…) Ik voeg graag nog iets 
toe vanuit ons SGP-profiel. Een naden-
kertje als afsluiting uit de Nederlandse 
Geloofsbelijdenis uit 1561: Daar lees ik in 
artikel 2 dat de natuur eigenlijk een boek 
is waarin elke letter (lees elke boom of 
elk dier etc.) ons leert dát er een God 
(een Schepper) is! Uit de Bijbel kunnen 
we leren wíe die God is. We wensen ie-
dereen deze wijze levensles in de natuur 
toe. En wie een Bijbel wil, laat het weten, 
dan regel ik er één voor u!”

Jan Kloosterman
Fractievoorzitter SGP Apeldoorn

Groen en oranje



nlangs werd in een aantal schetsen gepresenteerd hoe 
dit gebied, ook wel de Zuidrand genoemd, eruit zou 

kunnen gaan zien. Er zijn veel woningzoekenden en op tal 
van plekken in de stad wordt er aan (hoogbouw)projecten 
gewerkt. We ontkomen er niet aan om ook de ‘sprong’ over de 
snelweg te maken. Wat de SGP betreft komen er ook huizen in 
het gebied ten westen van de A50, in Beekbergsebroek. Ook 
de economie en bedrijvigheid in Apeldoorn blijven groeien; 
de ontwikkellocatie Ecofactorij II is nagenoeg gevuld. De 
meest voor de hand liggende uitbreidingslocatie ligt aan de 
zuidkant van de A1.

Ontsluiting
Er zal goed nagedacht moeten worden over een goede inpas-
sing en over welke bedrijvigheid al dan niet gewenst is. De 
ontsluiting is daarbij ook een belangrijk aspect waar we als 
SGP-fractie aandacht voor hebben.
Apeldoorn heeft de ambitie om vóór 2050 energieneutraal te 
zijn en al in 2030 5000 TJ aan duurzame energie op te wek-
ken. Dit dient op eigen grondgebied te gebeuren. Dat is een 
forse opgave, waarvan het nog maar zeer de vraag is of we 
die gaan halen. We benadrukken als SGP Apeldoorn dan ook 
altijd het belang van energiebesparing. 

In de Zuidrand zijn in de gepresenteerde schetsen 150 hectare 
zonnevelden ingetekend. Dat vinden wij voor dat gebied on-
wenselijk en onrealistisch. We hebben dan ook aangeven dat 
wat ons betreft de ambitieuze doelstellingen naar beneden 
bijgesteld moeten worden, nu blijkt welke impact dat heeft op 
de leefbaarheid en leefomgeving.

Windmolens
Daarnaast blijven we pleiten voor het plaatsten van een 
aantal windmolens langs de A1 (tracé Kootwijk – Apeldoorn 
West). Op die locatie zijn ze niemand tot last en kunnen we 
toch aan onze energiedoelstellingen voldoen. 
Als SGP-fractie zullen we ons blijvend inzetten voor een 
leefbaar woon- en werkklimaat voor onze inwoners. Nieuwe 
ontwikkelingen dienen op een zorgvuldige wijze te worden 
ingepast. Daarbij moeten verschillende belangen worden 
afgewogen. Duurzaamheid is er één van. De energietransitie 
moet haalbaar en betaalbaar zijn. Dat blijft de SGP betogen.
De ambities van Apeldoorn zijn op sommige thema`s te hoog, 
we hebben ons daar altijd realistisch-kritisch tegenover opge-
steld en zullen dat blijven doen.

Henk van de Weerd

Puzzelen in de Zuidrand

Gemeente Apeldoorn blijft groeien; er is een constante vraag naar woningen 
en bedrijventerreinen. Ook is er ruimte nodig voor duurzame energieopwek-

king. Het gebied ten zuiden van de A1 is al langer in beeld als ontwikkellocatie 
voor deze verschillende maatschappelijke opgaven.

O

Liever bomen dan stenen
‘3-30-300’ – dat is de vuistregel die de gemeente gebruikt voor groen in de stad.

rie bomen zichtbaar vanuit ieder huis; 30 procent van het 
oppervlak in de stad bestaat uit bladerdek van bomen 

en struiken en minimaal 300 meter tot een groene plek voor 
koelte en ontmoeting. Dit is een van de dingen die onderdeel 
uitmaken van het nieuwe bomenbeleid.

Als het gaat over bomenbeleid zijn er voor de SGP 
twee zaken die in balans moeten zijn. Aan de ene 
kant is er de grote waarde van het groene karak-
ter van Apeldoorn en van natuur en groen in 
het algemeen. Het is namelijk niet goed voor 
mensen om tussen alleen maar stenen en 
glas te leven. Daarnaast is het ook voor de 
natuur, bijvoorbeeld voor vogels en insecten, 
van groot belang dat er veel groen is.

De andere kant van de balans is de keuzevrijheid van 
mensen om te doen met hun eigendommen, en dus ook tuin, 

wat zij zelf willen. De overheid moet zo weinig mogelijk achter 
de voordeur (of tuindeur) komen.

In het nieuwe bomenbeleid van de gemeente is dit di-
lemma duidelijk terug te vinden. Aan de ene kant 

wordt er ingezet op meer bomen. Zo vervallen 
zogenaamde kapvergunningsvrije gebieden 

in de stad. Maar tegelijk wordt er geen 
gehoor gegeven aan partijen die vinden 
dat bij het kappen van een boom twee of 

meer (in plaats van één) bomen terug 
geplant moeten worden. In een kleine 
tuin is dit namelijk vaak niet gewenst.

De SGP pleit voor minder regels en een 
goede balans tussen keuzevrijheid en be-

scherming van het groen.

Matthias Bunt
4
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Delen van auto’s als oplossing

en enorme opgave, met veel belangen. De gemeente 
wil met een vernieuwde blik hiernaar kijken: die van 

deelmobiliteit. De SGP volgt dit dossier kritisch, met veel 
aandacht voor de praktijk.

Op de fiets naar de stad gaan wordt sterk gestimuleerd, door 
onder andere op extra plekken je fiets te kunnen parkeren. 
Er komen minder parkeerplekken per woning, door de be-
zoekers in openbare parkeervoorzieningen op te vangen en 
deelmobiliteit te stimuleren.

Als SGP waren we benieuwd naar de afstand die mensen 
die slecht ter been zijn nu moeten lopen naar hun huizen 
met deze lagere parkeernorm. De visie van een binnenstad 
waar de fiets de baas is en niet de auto, steunen we als SGP. 
Dit moet dan wel gebeuren in een volgorde en op een wijze 
waar onze ondernemers en burgers niet de dupe van zijn. 
Het moet dus goed gaan werken. 

Dit alles is enkel mogelijk door de eerdergenoemde deel-
mobiliteit in de vorm van deelfietsen, deelscooters en 
deelauto’s die burgers kunnen benutten. De gemeente wil 
met verschillende aanbieders kijken naar een effectieve 

en efficiënte inzet van deelmobiliteit, die niet voor overlast 
zorgt, maar wel mensen vervoer kan bieden, nu de parkeer-
norm omlaag is.

Verschillende steden hebben deze mobiliteitstransitie al 
doorlopen en Apeldoorn wil deze stap ook maken. Unaniem 
waren de lokale partijen het eens over het plan om verder te 
investeren in deze deelmobiliteit.

De SGP ziet ook een toekomst in deze deelmobiliteit, maar 
heeft de gemeente wel verzocht tijdig met de aanbieders in 
gesprek te gaan. Het kan niet zijn dat er geen parkeerplaat-
sen aangelegd worden en er geen deelmobiliteit is. Ook 
vroegen we nadrukkelijk de wethouder om strakke kaders te 
stellen voor het gebruik van dit deelvervoer om overlast te 
voorkomen.

Een groenere en toegankelijkere binnenstad is mogelijk, 
maar een bredere visie is nodig. In een verdeelde maat-
schappij is het stimuleren van delen wellicht datgene wat 
we nodig hebben.

Pieter van Duijvenboden

Het stadscentrum van Apeldoorn is nodig aan vernieuwing toe. Het cen-
trum moet groener, er moet meer ruimte zijn voor woningen, het moet 
bereikbaar blijven en het moet winkels en consumenten aantrekken.

E

Zuid-Afrika en Apeldoorn

D.V. 20 september hopen wij een activiteit te 
organiseren met als thema Zuid-Afrika. Het belooft een 
veelzijdige avond te worden waarop onder anderen 
journalist Wierd Duk zal komen spreken. Zet jij het in je 
agenda? Houd onze social-mediakanalen in de gaten 
voor meer informatie. 

Via deze weg wil ik graag afscheid nemen van jullie. Na 
vijf jaar actief te zijn geweest voor SGP jongeren in 
Apeldoorn komt er nu helaas een einde aan. Dit omdat 
ik aan het einde van het jaar hoop te trouwen en te 
verhuizen naar Zeeland. De voorzittersrol wordt 
overgenomen door één van de huidige commissieleden. 
Hierover de volgende keer, bij leven en welzijn, meer.

Waar mensen weggaan, komt er weer ruimte vrij voor 
anderen. Heb jij zin om je in te zetten voor de leukste 
politieke jongerenorganisatie? Neem dan contact op 
met 06-30789604.

Anne Ruth van den Berge

Aan: jou!

En neem vooral je vrienden mee!
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H et is belangrijk om als wethouder onderwijs goed zicht 
te hebben op wat er in scholen speelt. Daarom ging ik 

samen met een ambtenaar naar de Meester Lugtmeijer-
school in Apeldoorn-Zuid en een paar dagen later naar de 
Prinses Margrietschool in de wijk Zevenhuizen.

Op beide scholen werden we hartelijk ontvangen. De direc-
teuren vertelden hoe het gaat en leidden ons rond. Ook had-
den we gesprekjes met leerlingen. Het was echt interessant.

Heel verdrietig
Als je hoort wat er op scholen speelt dan heb ik veel 
waardering voor de leerkrachten en het ondersteunende 
personeel. Dat geldt ook zeker voor de twee scholen die ik 
bezocht. Want dit betreft zogenaamde OAB-scholen, waar 
een flink deel van de leerlingen kampt met onderwijsach-
terstanden, mede door moeilijkheden thuis. Daarbij kan het 
gaan om bijvoorbeeld financiële perikelen, ouders die geen 
Nederlands kunnen, een moeizame verhouding met ouders 
of echtscheiding. Veel kinderen komen met allerlei proble-
men naar school, zo vertelden de leerkrachten. Zo kunnen 
leerlingen ’s ochtends heel verdrietig in de klas komen 
vanwege een scherpe confrontatie tussen de ouders, of na 
de zoveelste ruzie met een broer of zus. En om een ander 
voorbeeld te noemen dat steeds vaker voorkomt: kinderen 
hebben thuis geen ontbijt gehad en hebben honger als ze 
op school komen. En met een lege maag kun je niet leren, 
zodat de scholen zorgen dat er altijd brood beschikbaar is.

Brugfunctionaris
Om de scholen voor basis- en voortgezet onderwijs te onder-
steunen bij het aanpakken van de problemen krijgen ze geld 
voor schoolmaatschappelijk werk. Omdat de moeilijkheden 
steeds groter worden, hebben we vorig jaar in het actieplan 
jeugdzorg en onderwijs nog miljoenen extra hiervoor uitge-
trokken. De OAB-scholen krijgen een hoger bedrag omdat de 
problemen bij hen het grootst zijn. Het gaat daarbij momen-
teel om 12 van de 63 basisscholen in Apeldoorn. Ook de 
ongeveer 14 Regulier Plus-scholen met kinderen die meer 
kans hebben op achterstanden krijgen extra ondersteuning.

Op de twee OAB-scholen wordt het geld bestemd voor een 
zogenaamde brugfunctionaris. Deze werkt op school en is 
speciaal bedoeld om een ‘brug’ te leggen naar de ouders. 
Deze persoon bezoekt hen, zodat ze op school meer inzicht 
hebben in de thuissituatie van de kinderen. Dit hoeft nu 
niet door de leerkrachten worden gedaan, zodat zij meer tijd 
hebben voor hun lessen. Ook helpt de brugfunctionaris zo 
nodig een gezin bij het zoeken van jeugdzorg, opvoedonder-

steuning of een andere hulpvraag.

Negatief imago 
Het versterken van de OAB-scholen is bovendien nood-
zakelijk, omdat zij gemiddeld lagere Cito-scores hebben 
vanwege het feit dat de kinderen door hun vaak moeizame 
thuissituatie kampen met onderwijsachterstanden. Het is 
echt heel belangrijk dat alles op alles wordt gezet om die 
achterstanden weg te werken. Anders is de kans groot dat 
dit negatieve gevolgen heeft voor de verdere ontwikkeling 
van de kinderen.

Maar ook voor de OAB-scholen zelf is het nodig dat ze een 
positieve impuls krijgen. Ze kampen nu met een negatief 
imago, waardoor veel ouders die wel in de buurt van deze 
scholen wonen, maar een betere maatschappelijke positie 
hebben hun kinderen liever naar een andere school sturen. 
Hierdoor wordt het negatieve beeld van de OAB-scholen ver-
sterkt en dat leidt tot segregatie in de wijk, omdat kinderen 
van ‘zwakke’ en van ‘betere’ gezinnen elkaar steeds minder 
ontmoeten. Een dergelijke ontwikkeling is al veel langer 
gaande in de grote steden in ons land, maar ook in Apel-
doorn is deze trend te zien. Belangrijk dat de gemeente dit 
probeert te voorkomen.

Henk van den Berge

Hartelijk ontvangst op de Prinses Margrietschool. Twee kinderen mochten vanwege privacy niet op 
de foto. 

Vanuit het college
Werkbezoeken zijn een boeiend en leerzaam onderdeel van mijn functie. Een 

paar weken geleden bezocht ik twee basisscholen die extra ondersteuning 
krijgen in verband met het onderwijsachterstandenbeleid (OAB).
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steken handen uit de mouwen met NLdoet

we do asbest 
as we can

055 506 14 02 
depatersloopwerken.nl 

ASBEST
SLOOP 
BODEM 055 506 14 02  — pietersevastgoed.nl 

BOUW 
ONTWERP 

SERVICE

  

vbk architecten 
Tullekensmolenweg 54 
7361EP  Beekbergen 
055 - 50 61 712 
info@vbk-architecten.nl  
www.vbk-architecten.nl 

 

nieuwbouw 

restauratie 

verbouw 

van 

kerken 

scholen 

woningen 

bedrijfspanden 

Persoonlijke begeleiding 
in beschermd wonen en 
dagbesteding
Zorg-woonboerderij Ezra in Beekbergen biedt woonzorg en 

dagbesteding voor dementerende ouderen of volwassenen met 

een uiteenlopende zorgvraag. Ook bieden wij (jong) volwassenen 

een beschermde woonomgeving met begeleiding.

 

Ben je geïnteresseerd in ons zorgaanbod of in een mooie  

stage of een (vakantie)baan? Neem dan contact op of kijk  

op www.ezra-zorg.nl

Voor meer informatie kijk je op www.ezra-zorg.nl

Ouderenwoonzorg  •  Dagbesteding  •  Begeleid wonen



Meer dan 300+ tuinsets in onze showroom! Meer dan 300+ tuinsets in onze showroom! 

Kanaal Noord 190
0488 44 12 20

vdgarde.nlvdgarde.nl

Even 
genieten!
Jouw tuin. Jouw moment.Jouw tuin. Jouw moment.

vdgarde.nl

Kiezers bedankt!
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n zijn werksituatie op de Eben-Haëzerschool kreeg Henk 
van de Weerd al regelmatig vragen over de betaalbaar-

heid van kinderopvang. Ouders wilden hun kinderen graag 
naar de peuterspeelzaal sturen, maar konden de kosten 
niet opbrengen. 

In het kader van het actieplan Jeugdzorg en onderwijs van 
wethouder Henk van den Berge, dat ruim een halfjaar ge-
leden door de gemeenteraad unaniem werd aangenomen, 
vroeg Henk om geld voor een regeling kinderopvang voor 
eenverdieners vrij te maken.

Haken en ogen
Dat had nog wel enige voeten in de aarde, merkte Henk in 
het voortraject. Hij kreeg van andere partijen te horen dat 
er nogal wat juridische haken en ogen aan zaten en dat er 
al een soortgelijke regeling bestaat.

„Die bestaande regeling is echter bedoeld voor mensen die 
tot maximaal 130 procent van de bijstandsnorm verdienen. 
Daar zitten gezinnen uit onze achterban doorgaans wel 
boven, dus die kunnen daar niet van profiteren”, aldus 
het SGP-raadslid. Door een goede samenwerking kwam de 
regeling er. Het hielp dat diverse andere gemeenten –onder 
andere in Voorst– al een dergelijk plan hadden.

Met de nieuwe regeling kunnen eenverdieners geld van de 
gemeente Apeldoorn krijgen om hun kind maximaal twee 
dagdelen naar de peuterspeelzaal te laten gaan. De vergoe-
ding is structureel. Wel is de regel dat wie het eerst komt, 
het eerst maalt. Wethouder Henk van den Berge schat in 
dat het beschikbare bedrag –een kleine 3 ton– voldoende 
is.

Is dit wel een aangelegen punt voor de SGP, gezien de 
bezwaren die er in een deel van de achterban leven tegen 
buitenschoolse opvang?
Henk van de Weerd: „Het is absoluut niet onze insteek 
om de kinderen uit de gezinnen weg te halen. We hebben 
echter gezien dat een peuterspeelzaal heel positieve effec-
ten op kinderen heeft. Het omgaan met leeftijdsgenootjes 
is heel goed. En we zien op de basisschool dat kinderen 
die op de peuterspeelzaal hebben gezeten gewoon een 
voorsprong hebben, zowel op emotioneel gebied als qua 
ontwikkeling met leren.”

Wethouder Henk van den Berge vult aan: „Het is ook geble-

ken dat deze kinderen op een later moment minder een 
beroep doen op jeugdzorg of andere sociale voorzienin-
gen.”

Gaande het proces bleek dat dit geld al enkele jaren be-
schikbaar was, maar nooit voor dit doel werd aangewend. 
Hoe zit dat?
Wethouder Henk van den Berge: „Apeldoorn krijgt veel geld 
binnen via het zogenoemde gemeentefonds van het Rijk. 
Op sommige terreinen heb je heel strakke richtlijnen, zoals 
bij uitkeringen. De gemeente heeft echter de beleidsvrij-
heid om een deel naar eigen inzicht te besteden. Dat gold 
dus ook voor die eenverdienersregeling.”

Apeldoorn moet de komende tijd flink bezuinigen. Loopt 
deze regeling ook het risico te sneuvelen?
Wethouder Henk van den Berge: „Dat schat ik niet in, om-
dat er landelijk behoorlijk wat druk is om de kinderopvang 
op peil te houden en eerder nog te versterken. Ook met het 
oog op de druk op de jeugdzorg is het belangrijk dat kinde-
ren juist in de periode tussen 2,5 en 4 jaar de mogelijkheid 
van een peuterspeelzaal geboden krijgen. Dat zijn cruciale 
jaren.”

Landelijk hebben we de discussie over gratis kinderopvang 
gehad. Hoe staat de SGP daar in?
Henk van de Weerd: „Ik ben daar niet happig op, omdat je 
dan echt uitlokt dat ouders hun kinderen zoveel mogelijk 
naar de opvang laten gaan.”

Henk van den Berge: „Het primaire uitgangspunt blijft dat 
ouders verantwoordelijk zijn voor de opvoeding. De rege-
ling die wij nu in Apeldoorn in het leven hebben geroepen, 
geldt ook maar voor twee dagdelen, dus dat is beperkt. Dat 
vind ik een goed uitgangspunt.”

Henk, wat is de volgende regeling waar jij nog een verbor-
gen potje voor probeert te vinden?
Henk van de Weerd: „Ik vind dat Apeldoorn, ook met het 
actieplan Jeugdzorg en onderwijs, echt op de goede weg is. 
Het gezin staat weer een beetje centraal, heb ik het gevoel. 
Wat ik jammer vind is dat Apeldoorn de slogan ’’gezins-
stad” heeft losgelaten. Dat vind ik een gemis. Ik zou heel 
graag willen dat Apeldoorn dat idee van gezinsstad weer 
actief uitdraagt. Daar is geen potje met geld voor nodig.”

Richard Donk

I

SGP zet zich in voor toeslag 
kinderopvang eenverdieners

De SGP heeft zich ingezet om kinderopvang ook voor eenverdieners
betaalbaar te maken. Henk van de Weerd: „Onderzoek wijst uit dat kinderen 

die naar de peuterspeelzaal gaan, het op school beter doen.”
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Op de valreep voor haar vertrek uit onze plaatselijke politiek spreken we Anne-Ruth 
van den Berge over haar band met Apeldoorn en de SGP. De voormalig voorzitter 
van de Apeldoornse SGP-jongeren roept op tot betrokkenheid bij de politiek en 

wijst erop dat we allemaal een plicht hebben bij verkiezingen. 

Wat doe je in het dagelijks leven?
 „Momenteel volg ik met veel plezier de opleiding Pas-
toraal Werk aan het Centrum voor Godsdienstonderwijs. 
Vijf jaar lang ben ik actief geweest voor de SGP-jongeren 
Apeldoorn en momenteel vervul ik nog een kleine post bij 
de landelijke tak van SGP-jongeren. Daarnaast ben ik vaak 
op de weg te vinden naar en van Goes, want daar woont 
mijn vriend. Mijn vriend heb ik overigens via de SGP-jonge-
ren leren kennen. Ook pas ik geregeld op mijn neefjes en 
nichtjes.” 

Wat ergert je in Apeldoorn?
 „De leegstand van winkelcentra. 
Dit nodigt uit tot online winkelen. 
En dat leidt er onder meer weer 
toe dat sociale contacten vermin-
deren en men minder duurzaam 
bezig is.”

Wat is de mooiste plek in de 
gemeente, en waarom?
 „Dat is een moeilijke vraag! Er 
zijn veel mooie en groene plek-
ken in Apeldoorn. Als ik er dan 
toch één moet noemen, wordt 
het een plek dicht bij huis. Als de 
glooiende 
maïsvelden in Beekbergen in 
bloei komen te staan, geeft dat 
een prachtig zicht.” 

Welke maatschappelijk thema houdt je bezig, en waarom?
 „Eenzaamheid onder jong en oud. Het is voor ons als 
mensen niet goed om alleen te zijn, wij hebben behoefte 
aan contact. Dit is overigens niet een thema waar alleen de 
politiek zich mee bezig moet houden. Dit begint bij onszelf, 
hebben wij oog voor onze naasten?”

Waarom SGP?
 „Ik vind het belangrijk dat men eerlijk en betrouwbaar is. 
Én dat er geregeerd wordt met een open Bijbel. Beide vind 
ik bij de SGP. Daarnaast kan ik natuurlijk niet ontkennen 
dat het mij met de paplepel ingegoten is.” 

Hoe stoffig is politiek voor jongeren?
 „Niet. Ik denk dat politiek wel onvoldoende dichtbij jonge-
ren staat. Hier ligt een mooie uitdaging voor SGP-jongeren 
om te laten zien dat politiek behoorlijk relevant is. We 

proberen, zowel lokaal als landelijk, allerlei verschillende 
activiteiten te organiseren. Onder andere ter verdieping, 
verbinding en ontspanning. Op deze manier hopen we dat 
alle jongeren aansluiting vinden bij de SGP. Of je politiek 
nu wel of niet interessant vindt, uiteindelijk geldt voor 
iedereen dat we onze plicht moeten kennen!”

Wat is een uitdaging voor de SGP?
 „Politiek toegankelijk maken voor iedereen. Daarnaast is 

het een uitdaging om in de veranderende 
samenleving standvastig te blijven bij 
wat God van ons vraagt.”

Waar mogen ze je ’s nachts voor wakker 
maken?
 „Voor een slokje water. Of een leuk 
uitje.”

Stad of platteland?
 „Platteland.”

Favoriete sport?
 „Wandelen in de bergen. Dát is voor mij 
genieten: in de prachtige natuur.”

Waar ben je op zaterdag mee bezig?
 „Dat wisselt nogal. Mijn vriend en ik 
houden er van om te koken en bakken. 
En om het zelfgemaakte uit te delen. 
Ook gaan we graag bij familie en vrien-
den langs. Ook gaan we graag de natuur 

in. In Zeeland het strand en in Apeldoorn naar het bos. En 
onze bruiloft voorbereiden natuurlijk!”

Voor welke politicus heb je 
bewondering?
 „Voor alle politici die zich bij een open Bijbel inzetten voor 
de samenleving.”

Welk Bijbelgedeelte spreekt je bijzonder aan?
 „Dat is lastig te kiezen. Als ik toch iets moet noemen: de 
Bijbelgedeelten over Jezus’ leven op aarde. Hij wist precies 
hoe Hij met ieder persoonlijk moest omgaan en welk on-
derwijs op dat moment bij hen paste. De geschiedenis van 
de Emmaüsgangers laat dit bijvoorbeeld goed zien. Hier 
kan ik nog veel van leren.” 

Stehpan Wiegman

In gesprek met Anne-Ruth van den Berge 
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Een nieuw record, dat kan wel gezegd worden van de uitslag van de Europese 
verkiezingen voor onze partij. In het hele land behaalde de SGP nog nooit zoveel 

stemmen als dit keer.
 

n Apeldoorn kwamen we uit op 3745 stemmen, nagenoeg 
hetzelfde aantal als bij Kamerverkiezingen van vorig jaar 

november. Toen kregen we 3753 stemmen. Maar omdat de 
opkomst bij de Europese verkiezingen altijd lager is, was 
het stemmenpercentage nu belangrijk hoger. We kwamen 
aan 6,2 procent. Zo hoog zijn we nog nooit uitgekomen.
Zegt dat wat voor de toekomst? Lokaal Apeldoorn kreeg bij 
de raadsverkiezingen met 12,8 procent van de stemmen zes 
zetels. Met 6,4 procent kun je dus drie raadszetels verove-
ren. Maar bij die verkiezingen is de opkomst altijd wat hoger 
en dat drukt ons stemmenpercentage. 

Thuisblijvers
Voor alle partijen is het bij de Europese verkiezingen altijd 
een zware opgave om de eigen achterban te motiveren om 
te gaan stemmen. Europa is voor veel mensen ver van hun 
bed. Het is heel ingewikkeld hoe het allemaal in Brussel 
werkt. Ze geloven het wel.

Nu heeft de SGP altijd een trouw kiezerskorps, maar het 
was onmiskenbaar zo dat bij de Europese verkiezingen toch 
ook heel wat van onze mensen thuisbleven. Vandaar dat de 
SGP-campagne er vooral op gericht was om de eigen men-
sen te mobiliseren. Op allerlei manieren is dat geprobeerd. 
Er is heel wat geld in gestoken. En dat niet zonder resultaat. 

In Uddel behaalde de gemeenschappelijke lijst van Chris-
tenUnie en SGP vijf jaar geleden 603 stemmen. Nu waren 
dat er 1021 voor de SGP alleen. We kwamen daarmee op 62 
procent van alle Uddelse kiezers. Dat is bijna twee van de 
drie. De ChristenUnie kreeg in Uddel 62 stemmen. Alles bij 
elkaar genomen dus bijna een verdubbeling van het aantal 
SGP-stemmers. Een heel mooi resultaat waar we dankbaar 
voor mogen zijn. 

Op eigen kracht
Na een jarenlange samenwerking (vanaf 1984) liet de Chris-
tenUnie twee jaar geleden weten dat zij geen gemeenschap-
pelijke lijst meer wilde. Zij dacht op eigen kracht wel in het 
Europees parlement te komen; voor de kleinere SGP was dat 
onzeker. Maar inmiddels zijn de rollen omgedraaid. 

Er is dus alle reden tot dankbaarheid nu Bert-Jan Ruissen 
in de komende zittingsperiode in Brussel en Straatsburg 
een christelijk geluid kan laten horen. Dat is ook daar hard 
nodig. Nederland is in hoge mate geseculariseerd, maar dat 
geldt ook van de meeste Europese landen.

Chris Janse 
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#Stilte
@Apeldoorn

De binnenstad wordt steeds stiller. 
Op een aantal fronten lanceert de 
gemeente een stilteoffensief. Zo 
worden ondernemers met een uitlaat 
geweerd. Dat wil zeggen, vanaf 2025 
is de binnenstad slechts toegan-
kelijk voor zero-emissievoertuigen. 
Overigens vallen personenauto’s 
buiten deze regeling, dus ronkende 
automobielen op het marktplein 
blijft mogelijk. Er staat zelfs een 
overkapping zodat uw klassieker 
droog blijft. 

Maar u moet wel een doel hebben 
om het centrum in te komen. Vanaf 
dit jaar implementeert de gemeente 
plannen voor doorrijdblokkades. 
Wegafsluitingen moeten het verkeer 
naar de ring- en snelwegen gaan 
leiden. Het centrum gebruiken voor 
noord-zuidroutes wordt onmogelijk. 
Evenzo voor oost-westroutes. En 
vice versa.

Stiller wordt ook het uitgaansgebied 
in de binnenstad. De gemeente gaat 
geluidsnormen handhaven, want 
zo’n beetje elke kroeg produceert te 
veel lawaai. Kroegeigenaren vrezen 
voor het einde van hun uitbating. De 
gemeente wil coulant een aantal de-
cibellen verruimen. Voor avond- en 
nachthoreca lijkt dat onvoldoende 
om te kunnen blijven bestaan, aldus 
een brandbrief. Zero-decibellen ligt 
op de loer.

Stephan Wiegman
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De gemeente Apeldoorn werkt samen met de Veiligheidsregio 

Noord- en Oost-Gelderland (VNOG) aan een nieuw, toekomst-

bestendig Veiligheidscentrum. 

it centrum moet een grote impuls geven aan de brandweerzorg en de kwa-
liteit van de diensten voor de inwoners van Apeldoorn verbeteren. Door de 

ruimere opkomsttijd wordt de potentiële vrijwilligerspool groter en de personele 
kwetsbaarheid kleiner. Het nieuwe pand wordt gasloos, energieneutraal en 
klimaatadaptief gebouwd. Met warmtepompen en 2000 zonnepanelen wordt het 
een duurzaam gebouw met lager energieverbruik. Deze duurzame aanpak leidt 
tot hogere investeringskosten, maar zal zich gedeeltelijk terugverdienen door 
lagere verbruikslasten in de toekomst.

De SGP benadrukt het belang van veiligheid en de samenwerking tussen ver-
schillende veiligheidsdiensten. Volgens ons is een modern en goed uitgerust 
veiligheidscentrum essentieel voor de veiligheid van de inwoners en de efficiën-
tie van de hulpdiensten.

De SGP steunt daarom de ontwikkeling van dit multifunctionele centrum, dat 
ruimte biedt aan meerdere gebruikers en de groei van de stad kan opvangen.

Jan Kloosterman

Ontwikkeling Veiligheidscentrum van start

aarmate het aantal inwoners groeit, stijgt het aantal verkeersbewegingen. En 
dat niet alleen: auto’s worden groter, fietsers gaan harder door de opkomst 

van de elektrische fiets en ouderen blijven tot op hoge leeftijd aan het verkeer 
deelnemen.

Het aantal ongelukken is volgens experts over 15 jaar verdubbeld. Gemeente 
Apeldoorn wil deze trend keren en heeft de ambitie om het aantal verkeers-
slachtoffers terug te brengen naar nul. Wethouder Wenzkowski heeft dan ook een 
actieplan verkeersveiligheid gepresenteerd. De komende jaren zal er flink ingezet 
worden op verbetering van infrastructuur, meer voorlichting en handhaving.

Met name over dat laatste heeft SGP Apeldoorn waardering uitgesproken. Een 
voorstel van D66 om in het kader van gedragsbeïnvloeding een spaarpaal te 
plaatsen, kon niet op onze steun rekenen. We zagen te veel negatieve bijeffecten. 
Zo zou autogebruik juist gestimuleerd worden.  

We zijn kritisch op de plannen om de binnenstad autoluw te maken. Er zal op 
diverse plekken een knip worden aangebracht en op een aantal 50 km/u-wegen 
wordt de snelheid 30 km/u. Deze verkeersmaatregelen kunnen wat de SGP betreft 
pas doorgevoerd worden wanneer de ringweg helemaal af is. Zodat mensen veilig 
en vlot van A naar B kunnen.

Henk van de Weerd

Veilig op weg

D 

In gemeente Apeldoorn vinden jaarlijks ongeveer 

5 ongevallen met dodelijke afloop plaats. Het aantal letsel-

ongevallen ligt naar schatting tussen de 250 en 500 per jaar. Dit 

zijn cijfers waar ontzettend veel leed achter schuil gaat. 

N
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